
Ajuntament de Sencelles

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE SENCELLES DE DATA 20 DE 
GENER DE 2023

Lloc de la reunió: Sencelles, Sala d’Actes de l’Ajuntament 

Data: 20 de gener de 2023
Hora de començament: 16:15 hores
Hora d’acabament: 17:22 hores

President: Joan Carles Verd Cirer
Bartomeu Morro Oliver

                                                        Miquel Fiol Julià
                                                        Pedro Llabrés Fontirroig
                                                        Catalina Salom Niell               
                                                        Antoni Ferragut Mayrata

Joana I. Oliver Ramis
Joan Miquel Chacón Nicolau

              Joan Rigo Feijóo
Maria del Rosario Roca Garcia

                                                        Jaume Alorda Alomar
                                                                    
                                                       
Caràcter de la sessió: Ordinària 
Convocatòria: Primera
Secretària: Antònia Llucia Vallcaneras Bonet

El  Sr.  Batle  inicia  la  sessió  donant  la  benvinguda  a  la  nova  secretària-interventora  de 
l’Ajuntament de Sencelles, Antònia Llucia Vallcaneras Bonet. I, tot seguit, manifesta la seva 
voluntat que consti en acta el profund agraïment de tot el Consistori a Francisca Campaner 
Fiol, per la seva dedicació i esforç al llarg dels anys. I encara que hi ha hagut èpoques que 
l’Ajuntament  ha  tengut  secretari,  ella  sempre  ha  assumit  una  bona  part  de  les 
responsabilitats que suposen les tasques de Secretaria i Intervenció.

1) APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS

Sotmeses a votació les actes de les sessions de data 30 de setembre de 2022,  11 de 
novembre de 2022 i 21 de desembre de 2022, són aprovades per unanimitat.

2)  ADHESIÓ  A  L’ACORD  MARC  DE  SUBMINISTRAMENT  D’ENERGIA  ELÈCTRICA 
SUBSCRIT ENTRE LA FELIB I ENDESA (28_12_2022)

El Sr. Batle indica que aquest punt és merament informatiu. Es dona compte al Ple que 
l'Ajuntament  s'adherirà  a  l'acord  marc,  atès  que  la  competència  per  aquesta  adhesió 
correspon a batlia. 
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Ajuntament de Sencelles

El Sr. Batle dona pas a les intervencions.

El  Sr.  Ferragut  comença  la  seva  intervenció  donant  l’enhorabona  a  la  nova  secretària-
interventora i, a més, dona les gràcies, per les tasques realitzades, a Francisca Campaner i 
a tot l’equip de funcionaris i personal laboral de l’ajuntament.
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3)  DECLARACIÓ INSTITUCIONAL. COMMEMORACIÓ DE L’ANY 2023 COM L’ANY DEL 
QUARANTÈ ANIVERSARI DE LA PROMULGACIÓ DE L’EAIB.

El Sr. Batle explica el text proporcionat per la Direcció General de Relacions Institucionals i 
Cooperació Local de la Conselleria de Presidència, Funció Pública i Igualtat, amb motiu del 
quarantè aniversari de la promulgació de l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balears. 

Concedida la paraula al regidor Sr. Antoni Ferragut, aquest manifesta que votaran a favor de 
la declaració institucional i insta a la realització d’algun acte per part de l’Ajuntament. El Sr. 
Ferragut proposa fer una recerca d’arxiu de l’any de l’aprovació de l’Estatut d’Autonomia, de 
les actuacions que es feren en el seu moment. També aprofita per recordar la importància 
de la Constitució espanyola i de l’Estatut d’Autonomia per la convivència i democràcia de la 
societat.

El Sr. Chacón comenta que participaran en els actes que els pugui interessar sempre que 
se’ls informi prèviament de la temàtica, format i contingut d’aquest. 

El  Sr.  Batle  comenta  que  acolliran  la  proposta  del  Partit  Popular,  anticipant  que 
encarregaran a Jordi  Llabrés la  seva preparació.  El  Sr.  Batle  indica que la  Sella  també 
compleix quaranta anys, per tant, intentaran coordinar alguns actes o activitats. Manifesta 
que és una bona proposta. Insta als diferents grups polítics a participar mitjançant propostes.

Intervé el Sr. Morro per recordar la importància que va tenir l’exposició fotogràfica que ja es 
va fer per la Constitució espanyola.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada per unanimitat. 
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4)  MODIFICACIÓ  PUNTUAL  DE  LES  NNSS  DE  SENCELLES  PER  AL  CANVI  DE 
QUALIFICACIÓ DE L’ANTIGA ESCOLA CAN BRIL -SENCELLES.

El Sr. Batle explica aquest punt, indicant que la urgència d’aquesta modificació ve derivada 
per  la  participació  en  diferents  subvencions  en  les  quals  es  requereix  d’un  certificat 
urbanística. Actualment, Can Bril es troba qualificat com a zona verda, la qual cosa implica 
que l’edificació es troba fora d’ordenació i que no es permet fer determinades obres. Per 
aquest motiu es fa necessària la seva modificació mitjançant una actuació puntual, atès que 
la  modificació  només  afecta  a  un  equipament,  que  no  ha  ha  temes  d’aprofitament  ni 
modificacions substancials del que és el planejament.

Aprovada la urgència, e

l Sr. Batle dona la paraula als diferents regidors.

El  Sr.  Ferragut  informa  que,  des  del  Partit  Popular,  no  tenen  la  mateixa  visió  de  les 
modificacions puntuals que l’equip de govern. No obstant, en aquest cas, es considera la 
necessitat d’aquest cas en concret, tot i que s’ha d'optar a la revisió i s’ha de posar solució.

El Sr. Chacón afirma que votaran a favor d’aquesta rectificació, perquè quan abans es pugui 
passar a disposar d’aquesta zona per rehabilitar-la i rebre subvencions, això permetrà donar 
un servei públic als ciutadans de Sencelles.

En aquest punt el regidor Jaume Alorda es desconnecta de la sessió.

Sotmesa a votació és aprovada per 8 vots a favor (ACORD PER SENCELLES I BINIALI, 
PSOE, VOLEM SENCELLES i MES) i 3 abstencions (PP). 
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Ajuntament de Sencelles

5) ACTIVITAT DE CONTROL

Es dona compte del llibre de Resolucions

PRECS I PREGUNTES

El Sr. Batle dona la paraula al Sr. Ferragut.

El  Sr.  Ferragut  comença  la  seva  intervenció  fent  un  prec,  pel  fet  que  els  regidors  de 
l’oposició no poden fer les tasques de fiscalització i control atès que tenen limitat l’accés al 
registre d’entrada i a les factures. 

El Sr. Ferragut planteja les següents qüestions:

- Com s’organitzaran les festes de Sta. Àgueda a sa Plaça Nova?

- Atès que s’han prorrogat els pressuposts de l’any 2022 per aquest any 2023, demana com 
queda la proposta del Partit Popular dels bons de promoció del comerç.

El Sr. Batle respon que es farà una modificació de crèdit.

-  Atès que al  BOIB de 14 de gener  s’ha rebutjar  el  projecte de compra d’una màquina 
desbrossadora amb braç lateral, dintre de la convocatòria de SUBVENCIONS PER A 2022 
PROJECTES  MILLORA  D'INFRAESTRUCTURES  TURÍSTIQUES  I  FOMENT 
DESESTACIONALITZACIÓ  DE  L'OFERTA  TURÍSTICA  DE  MALLORCA  (BORSA 
D'ALLOTJAMENT TURÍSTIC). Demana si s’ha plantejat presentar altres projectes.

- Quins projectes prepara la Mancomunitat del Pla per aquest any i també altres projectes 
que estan en marxa.

- Si ja s’ha iniciat un expedient de penalitats contra l’empresa encarregada de les obres de la 
plaça de la Vila.

- Demana si se’ls pot facilitar el cost i les factures de les festes de Sencelles.

- En relació amb les obres del poliesportiu, demana si ja s’ha finalitzat.

El Sr. Batle dona la paraula al Sr. Chacón, qui planteja les següents preguntes:

- Quin és el motiu pel quan s’ha denegat a l’Ajuntament de Sencelles la SUBVENCIÓ PER A 
LA MILLORA DE L'ABASTIMENT D'AIGUA I REDUCCIÓ DE PÈRDUES A LES XARXES 
EN ELS MUNICIPIS PETITS I MITJANS DE LES ILLES BALEARS, FINANÇATS PER LA 
UNIÓ EUROPEA-NEXTGENERATION EU.

- Quan es podrà fer la redirecció dels carrers de darrere sa plaça per poder donar servei 
públic a la gent que hi viu?

- Fa un prec i sol·licita si és possible senyalitzar l’aparcament del Fossaret i posar algunes 
indicacions per tal que la gent que ve al poble pugui arribar-hi i aparcar.

Per acabar, el Sr. Chacón afegeix que se senten aïllats i vetats en relació amb la informació 
de l’Ajuntament,  i,  en conseqüència,  no es compleix  el  principi  de transparència.  També 
sol·licita l’accés a les factures de les festes patronals, les quals ja han sol·licitat en anteriors 
plens i encara no els han donat.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

XK
29

SD
N

EK
7A

5D
ZP

C
M

LW
D

R
Z6

Y 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

en
ce

lle
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

5 
de

 2
8 



Ajuntament de Sencelles

El Sr. Batle respon les qüestions plantejades pel Sr. Ferragut.

-  El mecanisme d’accés a la informació està regulat, no obstant això, hi ha informes que 
limiten l’accés a dades personals i si s’ha restringit aquest accés als regidors és perquè no 
l’han  sol·licitat  de  forma  correcta  a  través  del  registre  d’entrada  d’acord  amb  la 
jurisprudència. Sobre aquesta qüestió es troben dos drets en contradicció, com són el dret 
de control per part de l’oposició i el dret a la protecció de dades personals.

El Sr. Ferragut respon que segons l’article 18 de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de 
transparència,  accés  a  la  informació  pública  i  bon  govern,  les  persones  tenen  el  dret 
d’accedir a la informació pública.  A més, segons l’article 72 de la Llei 20/2006 de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, els regidors tenen dret a accedir a 
la informació continguda en els llibres de registre, o en suport informàtic, així com en els 
llibres d'actes i de resolucions de l'alcaldia. Per tant, no pot ser que l’Ajuntament limiti aquest 
dret  perquè una de les funcions del  Ple és controlar  i  fiscalitzar l’actuació de l’equip  de 
Govern, i per exercir aquesta funció és pel que sol·liciten tenir accés al registre d’entrada, al 
registre de factures i als llibres de resolucions.  I  atès que hi ha dades personals en els 
decrets als quals sí tenen accés, no consideren vàlid l’argument pel qual no se’ls concedeix 
accés al registre d’entrada per protegir dades personals.

El Sr. Batle comenta que revisaran el procediment. No obstant, s’han trobat consultes que 
indiquen que segueixen el procediment correcte.

El Sr. Ferragut respon que les consultes no formen part de les fonts del dret, però les lleis 
que ha esmentat sí.

- Es mantendrà la Festa de Santa Àgueda a la plaça de la Vila, on es posaran dos foguerons 
més petits, un a cada extrem, i les torradores en el seu voltant. La reforma de la Plaça obliga 
a modificar els protocols, no obstant això, des de l’equip de govern volen mantenir el costum 
de realitzar els foguerons a la plaça.  Aquest any no es faran correfocs ni  focs artificials 
perquè són actes de cada vegada més qüestionats i, a més, es considera que no són actes 
tradicionals. Per evitar o minimitzar els perjudicis a les pasteres es col·locaran unes barreres 
de fusta.

La regidora Joana I. Oliver comenta que els altres actes de les Festes de Santa Àgueda, 
com les carrosses, comparses i les activitats infantils, també es faran a la plaça. Cal dir que 
les carrosses no entraran a la plaça.

El Sr. Batle afegeix que s’haurà de preveure el tancament de la circulació amb semàfors, tot 
i que limiti l’aparcament.

- És veritat que el pressupost d’aquest any no s’ha aprovat, no obstant la previsió és la seva 
aprovació, i de moment funcionaran amb els pressuposts de l’any passat prorrogats. A més 
s’espera que es puguin  anar aprovant  a temps ara que ja  es disposa de més recursos 
personals.

-  Disposam  de  poca  infraestructura  turística  per  sol·licitar  la  subvenció  de  BORSA 
D'ALLOTJAMENT TURÍSTIC, però, així i tot, es va intentar sol·licitar la subvenció des del 
punt de vista de rutes cicloturístiques, no obstant no s’ha aconseguit.

El Sr. Ferragut demana si no es va plantejar la possibilitat de demanar la subvenció a través 
de la Mancomunitat.

El  Sr.  Batle  respon  que  no  es  va  pensar,  atès  que,  en  principi,  era  una  competència 
municipal. 
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Ajuntament de Sencelles

Quant als projectes de la Mancomunitat per aquest any, el Sr. Batle informa que la idea que 
tenen és contractar un tècnic per redactar un Pla Turístic i poder facilitar la participació en 
aquest  tipus de subvencions  i  donar  a  conèixer  espais  desconeguts  com,  per  exemple, 
mitjançant el programa Emplatam.

El  Sr.  Ferragut  informa  que  ells  pensaven  amb  projectes  més  ambiciosos,  com,  per 
exemple, anar i participar en fires internacionals (Londres), i no pensar amb un públic més 
reduït.

El Sr. Batle li respon que no s’ha pensat amb aquest turisme de masses.

- Quant a l’expedient de penalitats, el Sr. Batle informa que les obres ja s’han recepcionat i 
ara la propera passa serà iniciar l’expedient d’imposició de penalitats. Hi ha uns determinats 
costos que excedeixen, però no s’han fet front.

- Quant al cost de les festes, la Sra. Oliver informa que farà arribar les factures als regidors.

-  Respecte  a  les  obres  del  poliesportiu,  la  regidora  Rosa  Roca  comenta  que  estan 
pràcticament  finalitzades,  falten  petits  detalls  als  vestuaris,  col·locar  papereres, 
arrambadors.

El  Sr.  Batle  comenta  que  les  obres  encara  no estan recepcionades,  però  sí  que  estan 
pràcticament  executades;  l’únic  problema és que han tardat  més termini  del  previst.  En 
l’obra sí que hi ha hagut costos sobrevinguts, però es veuran a la liquidació.

El Sr. Batle respon les qüestions plantejades pel Sr. Chacón.

- Quant a la subvenció PER A LA MILLORA DE L'ABASTIMENT D'AIGUA I REDUCCIÓ DE 
PÈRDUES A LES XARXES, aquesta es va demanar per arreglar les fuites d’aigua del carrer 
del Corter i  del carrer Bons Aires perquè eren els carrers que tenien més problemes de 
fuites  d’aigua  segons  l’empresa  concessionària.  La  sol·licitud  de  l’ajuntament  va  ser 
admesa, no obstant  això,  quan va arribar  el  moment de fer  l’adjudicació  de la  quantitat 
subvencionada el crèdit de la subvenció ja s’havia esgotat.

-  Quant  a la  reforma de la  circulació.  El  Sr.  Batle  comenta que el  canvi  ja  està a punt 
d’executar-se, per quan ja tenen els senyals. Tot i això, per prudència, esperaran després de 
les festes de Santa Àgueda. Es contempla una circulació única a determinats vials. Com tota 
reforma circulatòria,  ja preveuen que sortiran dificultats,  no obstant això,  se n’aniran sol-
ventant  a  mesura  que  sorgeixin.  Avui  mateix  s’ha  estat  parlant  amb  la  policia  de  la 
possibilitat  d’aplicar excepcionalitats per no eliminar places d’aparcament,  si les mesures 
són encertades, es veurà damunt l’experiència. Intentaran no eliminar places d’aparcament 
per facilitar l’accés dels camions de repartiment.

- Respecte a la senyalització de l’aparcament del Fossaret, ja han arribat els senyals i es 
col·locaran igual que dela resta d’aparcaments.

El  Sr.  Chacón  demana  si  es  canviaran  els  senyals  de  violència  de  gènere  que  tenen 
pintades.

El Sr. Llabrés respon que s’ha comanat a l’empresa que els va fer que faci uns vinils que es 
col·locaran damunt els cartells i si els tornen a pintar, es podran fer net fàcilment.
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Ajuntament de Sencelles

El Sr. Alorda intervé per informar que al poliesportiu hi ha uns matalassos sense forrar i que 
estan generant molta brutor.

La Sra. Roca confirma que tenen coneixement de l’existència d’aquests matalassos, però no 
saben qui és el propietari.

El Sr. Batle proposa que es retirin.

El Sr. Rigo demana si són els matalassos del rocòdrom.

El Sr. Alorda comenta que li pareix que no. Aquests matalassos semblaven d’aïllament, però 
varen parlar amb Ester i va explicar que s’havien de forrar, però ella tampoc no sap de qui 
són.

El Sr. Batle conclou que aquests matalassos no es poden tenir dins el poliesportiu perquè 
fan molta  brutor  i  hi  ha  queixes  dels  usuaris  que  fan activitats  allà  per  aquesta  brutor. 
Proposa que es guardin fins a esbrinar qui és el propietari.

I sense més temes que tractar, s’aixeca la sessió quan són les 12:25 hores.

                                          

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT                                        
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